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Samenvattend verslag van de hoorzitting sportbeleid van de commissie Samenleving op 
woensdag 27 januari 2004 
 

Aanwezig zijn: 

Dhr. M. van Daalen, (voorzitter),  mw. E.H. Soudain (PvdA), Mw. M.J.F.P. Ruhe (PvdA), mw. J.S. Binnerts-

de Jonge (VVD),  mw. K.J.H. Hasper-Wolters, dhr. B.G. van ‘t Erve (CDA), dhr. P.van den Berg 

(ChristenUnie), dhr. J.I. Crebas (D66), dhr. N. Demirbilek (SP), dhr. R. de Wit(SGP), dhr.L.J.J. Caniëls 

(commissiegriffier), mw. L.J. Fer (griffiemedw.) 

 

Ook aanwezig:  

Namens GS: dhr. J.M. Bos (gedeputeerde), dhr. G. Smit (SPV), mw. A. Doesburg (griffier) 

 

Genodigden:  

Dhr. P. Frankema    beleidsmedewerker gemeente Lelystad, 

Dhr. J. Verburg     beleidsmedewerker gemeente Almere, 

Mw. S. Eijssen     beleidsmedwerker gemeente Dronten 

Mw. A. Naber-Lozeman    topsport – paardrijden 

Dhr. C. Warners     topsport – meerkamp atletiek, 

Dhr. R. Zwerver     Omniworld , dir. Volleybal, 

Dhr. E. Derks     Omniworld , dir Basketbal, 

Mw. R. Graman     voorzitter stichting Holland Triathlon 

Dhr. G.J. de Kort     dir.Omniworld 

Dhr. W.M.A. Riemslag    voorzitter Almere 90 base en softball 

Dhr. J.G. Floris     voorzitter Gyjatu 

Dhr. J.W. Lieftink    bestuurslid TTV Emmeloord 

Dhr. A.F. Traa     voorzitter RV Amenophis 

Dhr. B. Doorten     ex voorzitter AV Spirit 

Dhr. W.v.d. Noort    voorzitter HC Zeewolde 

Dhr. C. Overmars    ex voorzitter AV NOP 

Mw. M. Visser     directeur sport service Flevoland 

Mw. M.Beek     programmamanager sport service Flevoland 

Dhr. P. Brouwer     voorzitter sport service Flevoland 

 

Afwezig zijn: 

mw. T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), mw. M.I. Creemers-Hazebroek (VVD), mw. F.T. Joosse 

(ChristenUnie), mw. F. Laamraoui-Amsiti (GroenLinks), Dhr. L.H.M. Lammers (LPF) 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering om 13.00 uur en heet iedereen welkom.  

 

2. 13.10 uur Gesprek met gemeente ambtenaren Sport 

Uit het gesprek met de gemeente ambtenaren blijkt dat; 

- Flevolandse gemeente t.a.v. het sportbeleid met elkaar samenwerken en er sprake is van een goede 

samenwerking met Sportservice Flevoland. 

- Zij het de taak van de provincie vinden om voor afstemming te zorgen, vooral ten aanzien van 

bovenlokale zaken, de afstemming ten aanzien van de zogenaamde lawaaisporten, de intermediaire rol 

richting Rijk, de promoting van het gebied Flevoland, accommodatiebeleid, milieuhandhaving  
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- Zij geen specifieke beleid voeren t.a.v.doelgroepen. Gemeente Lelystad probeert aan allochtone 

vrouwen meer sport en bewegingsactiviteiten aan te bieden. 

- Gemeente Lelystad heeft een sport ambassadeur (Aron Winter).  

- De aanwezige gemeenten vinden het een taak van de overheid om sport te financieren. 

- Dat voornamelijk de kleine gemeente vanwege het “Regionaal belangcriterium” in de 

subsidieverordening minder kunnen profiteren van financiële steun van de provincie.  

- Niet echt een goede vergelijking is te maken ten aanzien van de bedragen die de respectievelijke 

gemeenten per inwoner (of anderszins uit te drukken ) beschikbaar stellen. 

- Dat in de gemeenten de portefeuille sport wisselend is ondergebracht. 

- Lelystad doende is met de opstelling van een nieuwe sportnota. 

- Een periodiek overleg tussen de sportwethouders en de sportgedeputeerde zinvol wordt geacht. 

De voorzitter dankt de gasten en sluit dit gedeelte af.  

 

3. 13.55 uur: Gesprek met professionals/topsporters 

Professionals en topsporters vinden dat: 

- De provincie recreatieve sport moet stimuleren en bevorderen. Ook sportevenementen zouden naar 

Flevoland gehaald moeten worden. Sport is een communicatiemiddel dat uitstraling geeft aan de 

provincie.  

- Er sprake moet zijn van een samenhangend beleid bij overheden. Zij moeten een bewuste keuze maken 

om sportactiviteiten te stimuleren en deze eveneens financieel ondersteunen. Sport is meer dan 

ontspanning. Sport levert een bijdrage aan sociale cohesie, veiligheid, normen en waarden enz. 

- Topsport samengaat met breedtesporten dat bovenlokale accommodaties nodig zijn; de relatie sport – 

jeugd – onderwijs moet  gelegd worden. Het is dan een kwestie van de juiste combinaties maken om 

genoemde elementen te verbinden. Bijvoorbeeld in de ochtenduren maken de scholen gebruik van de 

locatie Eventueel zou een LOM-school de accommodatie kunnen managen. Daarnaast zouden door 

verenigingen ook diverse indooractiviteiten georganiseerd kunnen worden. Voordeel is dat niet elke club 

zijn eigen honk hoeft te hebben.  

- ER vVeel talenten zijn  in Flevoland maar door  hbet ontbreken van  een  bvo  raak Flevoland de 

talenten kwijt raakt. Omniworld doet aan actief scoutingbeleid. 

- Het door bestaande en nieuwe regelgeving voor veel organisaties die voor het grootste deel geleid 

worden door vrijwilligers, moeilijker wordt om aan voldoende vrijwilligers te komen. De organisaties zijn 

zich er van bewust dat regelgeving nuttig en nodig is maar het zonder meer   toepassen van deze regels  

op een vrijwilligersorganisatie levert de nodige problemen op voor wat menskracht en financiën betreft. 

Aan de provincie wordt gevraagd dit aspect  nadrukkelijk onder de aandacht van de betrokken 

overheden te brengen.  

- Er n goede contacten zijn met Sport Service Flevoland.  

- Organisaties   te maken hebben met onvoldoende instroom en vergrijzing van vrijwilligers. Een probleem 

dat door sommige organisaties creatief kan worden opgelost. 

- Het snelle groeitempo van Flevoland,   een andere dan de meer traditionele aanpak vergt ten aanzien 

van het vormgeven van de samenleving. Dit vergt het durven nemen van initiatieven en onderschrijft de 

noodzaak vooral in de beginfase van financiële ondersteuning 

- Onderwijsinstellingen een betere rol zouden kunnen spelen op het terrein van sport ()gewezen wordt op 

een innovatief sportbeleid in de gemeente Amersfoort). 

- Dat bij grootschalige sportevenementen koppelingen zouden moeten worden gelegd met het Flevolands 

Bureau voor Toerisme 

- 

- 

4. 15.05 uur: Gesprek met vertegenwoordigers van verenigingen 

Verenigingen hebben te maken met de volgende knelpunten. 

- Geen duidelijkheid over het sport beleid van de Provincie. 

- Door gebrek aan goede en grote accommodaties kunnen zij sommige zaken niet organiseren. 

- Hebben behoefte aan professionalisering. Vooral gemeenten zouden daarin specifieker op in moeten 

gaan door het aanbieden van cursussen. 

- Nieuw Wet en regelgeving worden als een knelpunt ervaren. Besturen worden voortdurend op hun 

verantwoordelijkheid gewezen maar organisaties kunnen daar steeds minder aan voldoen. Dit vergt veel 

menskracht en is ook een aanslag is op de geringe financiën. Een bestuurslid voorspelt dat binnen 

afzienbare tijd een kwaliteitskeur regel van verenigingen zal worden verlangd. Hoe kan van een 

amateursvereniging verlangd worden dat zij een stuk professionalisering aanbrengen zonder dat zij 

daarin professioneel begeleidt worden. Aan amateursorganisaties wordt gevraagd regelgeving m.b.t. 

kantine in acht te nemen, ook kleed- en doucheruimten moeten voldoen aan extra eisen m.b.t. 

legionellabesmetting. Een extra arbocheck moet gedaan worden en bij wedstrijden/evenementen 

moeten verkeersregelaars ingeschakeld worden. Aan de provincie wordt gevraagd dit aspect 

nadrukkelijk te betrekken bij de verdere vormgeving van het sportbeleid. 

- Een overzicht van de regelgeving en de financiële consequenties daarvan voor verenigingen wordt door 

de vertegenwoordiger van AV Spirit overhandigd (als bijlage bij dit verslag gevoegd). 

Met opmaak: opsommingstekens en
nummering
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- Opgemerkt wordt dat verenigingen over het algemeen weinig allochtone leden heeft. Dit kan een gevolg 

zijn van geringe kennis van verenigingsstructuur of de contributie is een obstakel.  

- Weinig ouders zijn bereid daadwerkelijk hulp te bieden in de sportvereniging van zoon of dochter.  

- Vergoeding van vrijwilligers is gebonden aan een bepaald wettelijk vastgesteld bedrag. Verenigingen 

moeten ervoor waken dat de vergoedingen voor hun trainers  dit bedrag niet overschrijden omdat zij 

anders als werkgevers worden aangemerkt, met alle verdere regelgeving van dien. 

- Relatief weinig allochtonen participeren in een sportvereniging. 

- De sportvereniging Almere 90 base- en softball heeft in het weekend met een hoog watergebruik te 

maken. Door de wijziging van de tariefstructuur bij de Hydron zijn deze lasten enorm omhoog gegaan. 

De voorzitter vraagt of de provincie in haar contacten met de Hydron kan onderzoeken of hier wat aan te 

doen is. 

De VVD-fractie verzoekt de verenigingen hun conclusies en bevindingen over het door de NOC NSF 

gelanceerde plan van verenigingsmanager aan haar op te sturen. 

De heer Floris verwijst naar een bijeenkomst van het NOC/NSF die gepland is op 19 februari 2004 van 16.00 

– 21.00 uur waar het onderwerp “verenigingsmanager” behandeld zal worden. 

 

5. Gesprek met deskundigen van Sport Service Flevoland 

 De vraag of SSF haar werkplan drastisch zal moeten veranderen naar aanleiding van hetgeen uit 

voorgaande gesprekken naar voren gekomen is, wordt ontkennend bgeantwoord. De problematiek zoals die 

door de deelnemers aan de raadpleging is omschreven wordt ook door SSF herkend. word bevestigd. De 

laagdrempeligheid komt in het geding. Door het wegvallen van sportsubsidies zullen contributieverhogingen 

volgen; door toenemende regelgeving worden besturen meer en meer belast en steeds minder vrijwilligers 

zijn bereid tijd in een vereniging te stoppen. 

 

SSF merkt op dat de koppeling doelgroepenbeleid en sport niet goed geregeld is en het eveneens ontbreekt 

aan een adequate koppeling met andere onderdelen in de samenleving de maatschappi j. De organisatie 

waarschuwt voor de vele (maatschappelijke) waarden die aan sport worden toegedicht. De 

sportverenigingen zijn daartoe geheel toegerust SSF tracht sportdeelname te stimuleren met extra aandacht 

voor doelgroepen. Zij stuurt en ondersteunt daarin maar de verenigingen moeten het wel zelf doen en 

oppakken. Ook moet aandacht zijn voor geschikte sportaccommodatie voor gehandicapten. 

SSF is actief in lokale, regionale en landelijke organisaties. In het IOS (=Interprovinciaal organisatie van 

Sportservice) worden zaken besproken zoals wet en regelgeving.  

Ook zijn er contacten met Omniworld en daar waar mogelijk wordt naar samenwerking gestreefd. 

SSF is zeer tevreden over de sinds 1989 bestaande goede samenwerking met de provincie zowel bestuurlijk 

als ambtelijk 

 

6. Sluiting 

De voorzitter dankt een ieder en sluit deze hoorzitting af om 16.40 uur. 


